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CONSILIUT LOCAT

PROCES VERBAL
$edin{a ordinarl din data de25.09.2024

$edinla ordinard a Consiliului local S6ncel, din data de 25.09.2024 a fost convocatd de
primarul comunei S6ncel, prin Dispo zi[ia tn. 17 5 I lg .09,2024.

La gedinta de astdzi care se desfbqoar[ la sediul primdriei comunei Sdncel, sunt prezen{i un
numdr de 11 consilieri din totalul de 11 cAti compun Consiliul local, primarul, secreta6 general.

$edinla de astdzi este statutar[ gi public[, publicitatea s-a fbcut prin afiqarea dispozifiei de
coRvocare in holul Primdriei qi pe site-ul institutiei: www.primariasincel.ro.

Preqedintele de qedin{6 ales supune aprob6rii consilierilor procesul verbal al qedin}ei
anterioare, acesta se aprobd cu 11 vofuri pentru, aga cum a fost redactat qi inaintat spre consultare
consilierilor.

Se trece Ia pct. I de pe ordinea de zi aprobatfl.
Cipariu Darius - Alexandru - preqedinte de qedint6, dd citire Proiectului de hotflrf,re nr.

44119,09.2024 privind aprobarea ordinei de zi.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru dd cuvdndul d-lui. prirnar - iniliatorul

proiectului! care suplimenteaz-d, ordinea de zi cttincd un proiect, dupd cum vrmeazd:
1. Proiect de hotarflre privind aprobarea ordinei de zi;
2. Proiect de hotflr6re privind rectificarea bugetului local al comune S6ncel;
3. Proiect de hotilr6re privind aprobarea documenta{iei cadastrale de dezmembrare a
imobilului in suprafafl de 2800 mp, categoria de folosin{ii arabil, inscris in CF nr,71235
S6ncel, aparfin6nd Comunei S0ncel;
4. Diverse.

Ordinea de zi se aproba cu 11 voturi pentru, adoptAndu-se H.C.L. nr.45125.09,2024,

Se trece la pct. 2 de pe ordinea de zi aprobatl.
D-nul. consilier cipariu Darius - Alexandru - preqedinte de gedinld,

primar pentru prezentarea Proiectului de hotSrire nr. 4sllg.0g.z0z4
d6 cuvdntul domnului
privind rectificarea

bugetului local al comune S0ncel.
Cu privire la acest proie'ct sunt urmdtoarele discuJii:
D-nul. primar FrAfih llie: dumnavoastrd ati primit materialele,

alocate din bugetul ANCPI pentru finanfarea lucrdrilor cadastrale qi
inv6{fim6nt, pentru tichetele de gradini}d.

Aoest proiect se supune la vot si se aprobd cu 11 voturi pentru, adopt0ndu-se in acest fel
IJ]CL 46t25.09.2024.

Se trece la pct. 3 de pe ordinea de zi aprobatl.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru - preqedinte de qedint6, di cuvdntul domnului

primar pentru prezentarea Proiectului cle hotflrflre nr, 46119.09,2024 privind aprobarea
documentafiei cadastrale de dczmembrare a imobilului in suprafa{i de i800 ,op, categoria
de folosin{i arabil, inscris in CF rur,71235 Sincel, apar(inind Comrinei Sincel.

Cu privire ia acest proiect sunt urmitoarele disculiii
D-nul. prtmttr Frilim llie: aici wea sa vd spun despre ce este vorba la prima lucrare

oadastrald care s-a ficut, t<lt ce era neclar se trecea pe comuna Sdncel. ln caztil de fati este vorba
despre un teren in locul nurnit ,,Cioara" in suprafa{d de 2800 mp. oare trebuie dezmembrat in cloua
parfi egale a c0te 1400 mp. O parte cste solicitat de d-nul. Mureqan Teodor iar cealaltd,parte de cl-
Ila. Marginearr Aria. Nici nu am cunoptinfd cine este Marginean Ana. Noi propunem

este vorba doar de sumele
de la noi 1200 lei pentru



dezmembrarea, pentru a se putea intocmi Titlul de proprietate, in favoarea lui Muregan Teodor gi
Marginean Ana.

' Acest proiect se supune la vot si se aprobS cu 11 voturi pentru, adoptdndu-se in acest fel
HCL 47125,09.2024.

La punctul Diverse se discutE urmfltoarele:
D-nul. primar Frdtrild llie: doresc sd v5 aduc la cunogtin{6 faptul cd s-a publicat o

ordonanfd de amnistie fiscalE. Propabil a\i avzitde ea. In gedin]a ur-Atour" 
"are 

va fi dupA data de
01.10.2024' va trebui sd stabilim prevederile de aplicare a respectivei ordonante fiscale. Aceasta
prevede faptul cd anuleaze accesoriile (aceesoriili insemnand dobanzi sau penalit6{i) la debitul
principal.

D-nul. consilier Oniga Gheorghe - Lucian: deci
condilia ca sd plateascd toatd suma datorat6, odata.

ramane doar debitul? Dar probabil cu

D-nul. primar Frdlild llie: dal Condilia este ca sd achite toatd suma datorata odatd p6n6 in
data de 24'11.2024. Din aceastd cauzd dormi sd facem gedinfa de consiliu atdt de..p"d., 

"uoamenii sd aiba timp. Aceastd ordonanfd mai prevede faptul cd pentru persoanele fizici care au
debitul mai mici decdt suma de 5.000 lei, acesta se va reduce la jumdtat.. C.i care au debitul mai
mare decit suma de 5.000 lei, acesta de reduce c:u25 o/o.

D-nul. consilier Bdrbat loan: deci, dobdnzi qi penalitili debitului principal se reduc! Cine
are datorii mai mici de 5000 lei rnai beneficiazd, de o reducere a clebituluide 50 Yo iar cei care au
datorii mai mai de 5.000 lei beneficiazd, de o reducere de 25%o. Sunt la nivel de comuna persoane
care se incadreazd?

D-nul. prirnar Frdlild llie: da, sunt. De exemplu sunt cei care au inchiriat6 p6gune. Nu au
pldtit la timp gi au acumulat penalitdli.

D-nul. consilier Oniga Nicolae: poate mai sunt qi cei care nu au pldtit taxa la gunoi.
D-nul. primar Frdlild llie: da, exact si ei se incadreazd.
D-nul. consilier Oniga Nicolae: amenzile se incadreazE?
D-nul. primar Frdlild llie: amenzile nu, amenda trebuie pldtit6. Dar noi o sd intocmim

proiectul de hotdr6re gi o si vede{i toate condi}iile ordonanlei de amnistie fisca16. Vreau sa va mai
anun! 9i faptul c6 pentru cele 4 obiective finanfate prin PNRR s-au transmis facturile la Bucuregti.
In aceste facturi sunt cuprinse cheltuieli eligibile gi cheltuieli neeligibile. partea de cheltuieli
neeligibile este a noastrd. Noi am crezut cd se va face o rectificare bugetar6 qi vom primi bani de
la guvern. Inten{ionam sd pldtim celtuielile neeligibile de pe acele facuri din acei bani. Vom aloca
bani de la noi ca sE putem face pldlile. Situatia expusa mai srrs va fi obiectul rectific6rii bugetare
de luna viitoare. Este necesara rectificarea deoarece luna viitoare se va numi noul consiliu sisa nu
intdrz0iem, sd nu mai putem 1'ace alocdri bugetare pe investifii. Vreau sa va mai spun ca am
primit, de la Asocialia Cornunelor, la nivel de 1ari, un apel umanitar pentru zona afectat6 de
inundafii (Galali). Prin Asocialia Comunelor, fiecare Consiiiu Local uproba o sum6 ca sE ajutdm
comunele din Gala{i. Dac6 doriti pe rectificarea de luna viitoare o sd prindem bani pentru acest
ajutor umanitar.

D-nul. consilier oniga Gheorghe - Lucian: la ce sum6 v-afi gdndit?
D-nul. pr;imar Frd(ild llie: pai......unii au dat 10.000lei, aliii au dat 20.000lei iar comunele

mai puternice au dat 30.000 lei. Eu vd dau citire solicit6rii!
D'nul' consilier Brasovean Alexandru: domnule primar, am avut gedin{6 la Scoal6 gi

doamna director ne-a adus la cunogtiinfd faptul od a primit o amenda de la cei de la ISU, pentru ca
nu are aviz ISU. De ce nu se obline avizul ISU pentru Scoala qi pentru Gradinild?

D-nul. primar Frdlild llie: deci,la Gr6dinit6 lucrarea a fost fEcutd prin inspectoratul Scolar
in anul 2010. Noi am preluat Grddinita si in momentul in care au venit cei de la ISU, ne-au
atenlionat ca nu avefi dec0t aviz ISU de frrnctionare, dar gi acesta este expirat. Am facut solicitare
pentru rcavizare si in avizulprimit ne-au specificat ce lucrdri este necesaia fi f6cute. Am f5cut tot
ce s-a cerut pe partea de lucrdri. Am intocmit proiectul pentru autoizatia de functionare ISU. Au
verrit in verificare de la ISU si au mai g6sit niste rereguli. Centrala terminc6 de la gradnit6 sa fie
inchizl,lambriurile sa nu fie din plastic deci ele erau din lemn. Am luat din nou legatura cu
proiectantul pentru o noua documentatie de autorizarc dar trebuie rezolvate cele indicatete ei. La
gcoalE trebuie fEcuta o documentatie pentru autoizare. La gcoal6 nu sunt probleme.



D-nul, consilier Brasovean Alexandru: gi necesitd aceastd autorizare o sum6 mare de bani?
D-nul. primar Frdlild llie: pai cost6 documentalia.
D-nul, consilier PoSa Alexandru: d-nul. consilier Bragovean Alexandru vrea sd intrebe c6t

costd!

D'nuL primar Frdlild llie: evnu gtiu. Trebuie f6cutd licitatie. La grddinij6 cred c6 a costat
undeva la 23.000 lei.

D-nul. consilier Brasovean Alexandru: deoi nu este vorba c6 nu sunt bani?
D-nul. priruar Frdrild llie: wl, doar c6 nu s-au mai facut demersuri.
D-nul. consilier Bdrbat loan: eu ?nteleg cd la ora actuald,, qcoala functioneazd frrA

attoizalie de fu ncJionare !

D-nul. prirnar Frdlild llie: nu,
cu aviz ISU.

gcoala funclioneazd fard avtoizalie ISU, dar funcfioneazd

D-nul. consilier Bdrbat loan: dacd se intdmpld, doamne feregte, ca gi acum caliva ani, ce se
intdmpl6?

D-nul. primar Frdlild llie: noi, normal nu trebuia s6 d6m
din gcoli funcfioneaz6 doar cu aviz ISU!

D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandral.. domnule

drumul la gcoa16. Undeva la90%

primar la cdti bani s-au bdgat in
gcol6 cum ati dat drumul frd a'utoirzalie?

D-nul. primar Frdlild llie: painu e cine gtie ce!
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru.. da, dar

Cum doamna directoare a dat drumul la qcoal6!
noi avem creat precedentul in spate.

D-nul. prirnar Frdlild llie: Si gcolile qi spitalele func{ioneaza doar cu aviz ISU.
D-nul. consilier Cipariu Darius - Alexandru: dacdse int0mpld ceva cine rdspunde?
D-nul. prirnar Frdlild llie: cei responsabili! Ce sd mai fac eu in dou6 sipt6m6ni? Nou

consiliu va hot5rd ce se va face!
D-nul. consilier cipariu Darius - Alexandru: dapdndagum ce ati fflcut?
D-nul. primar Frdlild. Ilie: am fEcut md! Am terminat gcoala.... autoizare,funcfionare!
D-nul. consilier cipariu Darius - Alexandru: de cenu ati oblinut tot!
D'nul. primar Frdlild llie: dar de ce? Sa nu mai ai tu nimic de facut? Numai s6 stai?
D-nul. consilier Bdrbat loan: am si eu o rugdminte, vi rog sd inlocuili containarele cele

mari de gunoi de la bisericd cu unele mici, pentru cd se pldteste prea mult gunoi!
D'nul. primar Frdlild llie: daok, nu este nicio pioblemd, putem reiolva.
Nemaifiind alte probleme, preqedintele de qedinf[ declarl qedinfa inchis6.

PRE$EDINTE DE $EDINTA
Cons. Cipariu Darius - Alexandru

Secretar general al comuna Sincel
Ciungan Roxana - Alina


